Reminder:
Call for Papers 

Рисунок 3.1 - International Seminar on First Union Patterns around the World
Madrid, Spain, 20-22 June 2012
Organized by the IUSSP Scientific Panel on Nuptiality and the Consejo Superior de Investigaciones Científicas (CSIC) and hosted by the Centro de Ciencias Humanas y Sociales (Madrid). 

  

Deadline for submission of abstracts: 31 January 2012. 

In the great majority of countries around the world, family ties are increasingly becoming more indistinct, unstable and flexible. In recent decades, some regions of the world have witnessed a substantial transformation of the institution of marriage, in the form of postponement, retreat, and the appearance of new kinds of unions. In other areas and subpopulations, marriage remains a strong institution. The diversification of conjugal and reproductive trajectories is transforming not only individual life courses, but also family responsibilities, the patterns of gender relations and the wellbeing of women, men and children. The consequences of these processes of family change are unclear and can be interpreted from competing and frequently contradictory standpoints. In this context, it is necessary to advance our knowledge on union formation by studying change and continuity in different regions of the world. With this objective in mind, the seminar will focus o! n the following issues: 1) entering into first union; 2) changes in conjugal union types; 3) who marries whom; 4) early marriage (unions); 5) lifetime singlehood. 

Seminar organizers seek contributions on first union patterns around the world, their trends, their determinants and the associated emerging challenges for family demography. They are especially interested in research that is based on a comparative approach (across countries or within a country) or that addresses the issue of trends and differentials in first union formation. Papers exploring more than one dataset are encouraged. Submissions that offer deep insight on a particular problem are also welcome. The seminar is open to contributions on all regions of the world. 

A full announcement for this seminar is available at: http://www.iussp.org/Activities/nuptiality/call11.php. 

Submissions
The IUSSP Panel on Nuptiality and the Consejo Superior de Investigaciones Sociales (CSIC) invite researchers in the field of family formation to submit online by 31 January 2012 a short 200-word abstract AND upload an extended abstract (2 to 4 pages, including tables) or a full paper, which must be unpublished. To submit please complete the online submission form. 

The seminar will be limited to a maximum of 20 completed papers. While abstracts may be submitted in English, French or Spanish, the working language at the seminar will be English and final papers should be submitted and presented in English. 

Applicants will be notified whether their paper has been accepted by 29 February 2012. In the case of acceptance on the basis of an abstract, the completed paper must be uploaded on the IUSSP website by 4 June 2012. 

For further information: 
Please contact Seminar Organizers Julieta Quilodrán (jquilo@colmex.mx) and Clara Cortina (clara.cortina@cchs.csic.es). 

**********************************************
A diffuser le plus largement possible 

Rappel :
Appel à communications 

Séminaire international sur les Formes d’entrée en première union dans le monde
Madrid, Espagne, 20-22 juin 2012
Organisé par le Comité scientifique de l'UIESP sur la Nuptialité et le Consejo Superior de Investigaciones Científicas (CSIC) au Centro de Ciencias Humanas y Sociales (Madrid). 

Date limite de soumission des résumés : 31 janvier 2012. 

Dans la plupart des pays, les liens familiaux sont devenus plus flous, plus instables et plus complexes. Au cours des dernières décennies, certaines régions du monde ont connu des transformations importantes de l'institution du mariage, avec une entrée en union plus rare et plus tardive, et l'apparition de nouveaux types d'unions. Dans d'autres régions et sous-populations, le mariage est resté une institution forte. La diversification des trajectoires conjugales et reproductives affecte non seulement les parcours de vie individuels mais aussi les responsabilités familiales, les rapports de genre et les conditions de vie des femmes, des hommes et des enfants. Les conséquences de ces changements familiaux ne sont pas univoques et peuvent donner lieu à des interprétations différentes et parfois contradictoires. Ce séminaire a pour objet de contribuer à la c! onnaissance des transformations de la nuptialité, en en étudiant les changements et les continuités dans les différentes régions du monde. Il portera en particulier sur les points suivants : 1) l'entrée en première union ; 2) les changements dans les types d'unions conjugales ; 3) le choix du conjoint ; 4) le mariage précoce ; 5) le célibat définitif. 

Les organisateurs du séminaire sollicitent des contributions sur les formes d’entrée en union dans le monde, leurs tendances et leurs déterminants, ainsi que sur leurs enjeux en matière de démographie de la famille. Ils sont particulièrement intéressés par des recherches ayant une approche comparative (entre pays ou au sein d'un pays) et qui traitent des tendances et des différentiels dans la formation des premières unions. Les communications qui mobilisent plusieurs bases de données sont particulièrement encouragées. Les soumissions traitant en profondeur d’un problème particulier sont également les bienvenues. Le séminaire est ouvert à des contributions sur toutes les régions du monde. 

L’annonce complète (en anglais) pour ce séminaire est accessible sur le site web de l’UIESP à : http://www.iussp.org/Activities/nuptiality/call11.php. 

Le Comité scientifique de l'UIESP sur la Nuptialité et le Consejo Superior de Investigaciones Científicas (CSIC) invite les chercheurs intéressés à soumettre en ligne avant le 31 janvier 2012 un résumé court de 200 mots ET un résumé détaillé (2 à 4 pages, tableaux compris) ou une communication complète, à condition que celle-ci n’ait pas déjà fait l’objet d’une publication. Pour soumettre votre proposition de communication, veuillez remplir le formulaire de soumission en ligne. 

Le séminaire sera limité à un maximum de 20 communications. Les résumés peuvent être soumis en anglais, en français ou en espagnol, mais la langue de travail du séminaire sera l’anglais et les communications complètes devront être rédigées et présentées en anglais. 
Les candidats seront informés de l’acceptation de leur proposition le 29 février 2012. En cas d'acceptation sur la base d'un résumé, la communication complète devra être soumise avant le 4 juin 2012. 

Pour plus d’information, veuillez contacter les organisatrices du séminaire Julieta Quilodrán (jquilo@colmex.mx) et Clara Cortina (clara.cortina @ cchs.csic.es). 

